
Měsíc po volbách 
máme primátora

Éra historicky druhé ženy v čele 
Jihlavy skončila 24. října 2022. V ten 
den se noví zastupitelé rozhodli pod-
pořit Petra Ryšku z ODS. Dosavadní 
primátorka Karolína Koubová, nyní 
za PiFo, sňala po 13. hodině ze svého 
krku primátorský řetěz a předala jej 
nově zvolenému šéfovi města. 

Všemu tomu předcházelo měsíč-
ní hledání spojenců, obdobných 
programů a možná i vyprchání růz-
ných vášní. Přednost nakonec dostal 
pragmatismus před srdcem. Mož-
ná „demokratická“ koalice 19 hlasů 
složená z ODS+KDU-ČSL, Kou-
bové PiFO a Hoškova STANu byla 
shledána jako příliš křehká, a v pří-
padě nemoci kupříkladu jednoho ze 
zastupitelů téměř nepoužitelná. 

Přesto se na sociálních sítích nebo 
šuškandou mezi lidmi objevovaly 
názory, že ten či onen měl příliš vel-
ké požadavky, že někdo řekl na adre-
su druhého ošklivou větu…

Dostatečně silný mandát a co možná 
nejvíce blízký program by měl být tím 
nejdůležitějším v době, která je zcela 
odlišná od dob vládnutí před dvěma, 
třemi, pěti volebními obdobími. 

Menší strany se sice mohou zlobit, 
ale vzít si na bedra hned v počátku 
křehkou vázu devatenácti hlasů (jen 
o jeden hlas tvoří nadpoloviční větši-
nu) a snažit se s ní projít přes mino-
vé pole současnosti, nemůže soudný 
člověk udělat. 

Velké strany a dva rivalové, vlast-
ně tři, (ANO a ODS+KDU-ČSL) si 
toho byly vědomy a tak se po urči-
tých a asi nutných tanečkách roz-
hodly zapomenout na způsobené 
rány z minulých bojů a podat si ruku. 

Problémem zůstala obžalovaná 
Jana Nagyová z ANO, která však, 
když nestojí po boku Andreje Babi-
še, nejedná neslušně, a ustoupila 
stranou s tím, že do doby ukončení 
soudu bude mimo koalici. Otevřela 
tak prostor pro rozumové spojení tří 
rivalů. 

Časté tvrzení, že spojením dvou do 
té doby znesvářených stran, vzniká 
národní fronta bez opozice lze v pří-
padě Jihlavy snadno vyvrátit. 

Lídr STANu Radek Hošek se již 
v průběhu voleb i předvolebních 
vyjednávání projevil jako člověk, 
který takříkajíc nedá nikomu nic 
zadarmo. Nehledě na to, že má na 
kandidátce i exzastupitele Mirosla-
va Tomance z Fóra, který v minu-
lém volebním období přivedl Karo-
línu Koubovou na post primátorky a 
pak se s ní názorově i lidsky rozešel. 
Dodnes na ní nenechá nit suchou, i 
kdyby jen přešla ulici metr od zebry. 
 (Pokračování na str. 2)

Ustavující zasedání nových 
jihlavských zastupitelů zvoli-
lo nové vedení města. 

Petr Klukan ז

Primátorem města Jihlavy se stal 
Petr Ryška z ODS. Dohodly se 
tak tři subjekty, které v den prv-
ního zasedání zastupitelů pode-
psaly koaliční smlouvu: ANO a 
ODS+KDU-ČSL. 

Koalice má 24člennou většinu, 
spolu s Janou Nagyovou (ANO), 
která je obžalovaná v kauze Čapího 
hnízda a po domluvě všech stran 
nebude součástí koaliční dohody, 
hlasů 25. 

Zastupitelé si schválili zvýšení 
počtu radních z dosavadních devíti 
členů na  jedenáct. 

Po složení slibu zastupitelů a vol-
bě vedení města, po němž nový 
primátor poděkoval odcházející 
primátorce Karolíně Koubové za 

uplynulé čtyři roky, se za řečnic-
kým pultíkem vystřídalo několik 
zastupitelů. 

Mimo jiné i sama Jana Nagyová. 
Jak řekla, je si vědoma, že je její oso-
ba předmětem mnoha kontroverzí 
zejména u lidí, kteří ji neznají. 

„Chtěla bych připomenout, že jsem 
odcházela ze zastupitelstva v roce 
2018, kdy jsem se vždy snažila lidi 
spíš spojovat než lidi rozdělovat. A 
hledat mosty mezi opozicí a koalicí, 
vždy mě šlo o to, aby to město fungo-
valo.“ 

Prohlásila, že mnoho lidí, kteří ji 
neznají, neví, co si o ní mají myslet. 
„Proto bych vám chtěla nabídnout, 
komukoliv ráda vysvětlím, jak se věci 
mají.“ 
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Měsíční glosování

Komentář

-Nevíte někdo, proč se k hlasová ז
ní na ustavující schůzi nového zastu-
pitelstva používají lístky červené bar-
vy? Že by z nějaké nostalgie? 

 Zástupci různých odborníků ז
na dopravu nezrušili zákaz zastave-
ní před Domem zdraví, a tak řidič 
vezoucí manželku, dítě, rodiče… 
k lékaři, nesmí u chodníku na pra-
vé straně zastavit. Docílili však jen 
toho, že zákaz bude nadále ignoro-
ván. Pravda, sem tam někoho mož-
ná chytnou, ale kdo by tam chtěl 
dělat zle?

 Minulý týden se opravoval kus ז
přivaděče hned za Jihlavským tune-
lem. Ráno a odpoledne to způsobo-
valo neskutečné problémy, zdržení a 
šílený maglajz. Poděkování tak patří 
alespoň policistům, kteří zde řídili 
dopravu. Bez nich by nastal kolaps 
dopravy nejen na přivaděči.

 Jeden z nejlepších hokejistů ז
duklácké i reprezentační historie 
jihlavský Jiří Holík obdržel od pre-
zidenta republiky Miloše Zemana 
Medaili Za zásluhy I. stupně. Blaho-
přejeme! -pk- 

Složení vedení města
Primátor města ז  Petr Ryška (ODS)
Náměstkové ז : Radek Popelka (ANO), 

Jiří Pokorný (ANO), Richard Šedivý (ANO) 
a Martin Laštovička (KDU-ČSL). 

Radní ז : David Beke, Jaroslav Huňáček a 
Vojtěch Prchal (všichni ODS), Jiří Kotlík a 
Magdaléna Skořepová (oba ANO) a Petr 
Piáček (KDU-ČSL). 

Jihlavu povedou tři strany

JEDNO z prvních hlasování nového zastupitelstva. Vpředu Petr Piáček (KDU-
ČSL), za ním hlasují budoucí primátor Petr Ryška (ODS) a Hana Šíma (ODS).  
 Foto: Petr Klukan 


